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1. Inleiding 
Bij de behandeling van de gemeentebegroting 2019 heeft de raad een motie aangenomen waarin de raad 
het college verzoekt om een plan uit te werken om voor sport-.muziekverenigingen, dorpshuizen en ander 
sociaal belang behartigende instellingen binnen de gemeente Barneveld een lager tarief voor de OZB te 
hanteren zodra de Tweede Kamer het voorstel heeft aangenomen. 
Het amendement van Tweede Kamerlid Omtzigt is aangenomen maar deze roept zoveel vragen op dat de 
VNG niet in staat is om de gemeenten te informeren en te adviseren over de reikwijdte van het 
amendement. In de bijgevoegde memo wordt nader toegelicht om te wachten met het toepassen van een 
tariefdifferentiatie totdat de gewenste duidelijkheid hierover is. 

2. Beoogd effect 
a) Meetbaar effect 
b) Maatschappelijk effect 

3. Argumenten 

4. Kanttekeningen 

5. Financiën 

6. Uitvoering 

7. Bijlagen 
• Memo: Motie 18 programmabegroting 2019 om voor sportaccommodaties, dorpshuizen en andere 

instellingen van sociaal belang het woningtarief voorde OZB te berekenen; 
• Beantwoording Kamervragen (2465) door Minister Ollongren van BZK op de gestelde vragen van 

Tweede Kamerlid Omtzigt. 



 

 
  

Memo 
 

  

 
Datum: 

29 mei 2019 
 

  

Onderwerp:  Motie 18 programmabegroting 2019 om voor sportaccommodaties, dorpshuizen  en 
andere instellingen van sociaal belang het woningtarief voor de OZB te berekenen. 

Ter attentie van:  Gemeenteraad 

Afzender:  College van burgemeester en wethouders  

   
Geachte leden van de raad, 
 
Vorig jaar heeft uw raad bij de behandeling van de gemeentebegroting 2019 een 
motie aangenomen en deze luidt als volgt: ”De raad verzoekt het college om een 
plan uit te werken om voor sport-,muziekverenigingen, dorpshuizen en ander 
sociaal belang behartigende instellingen binnen de gemeente Barneveld een lager 
tarief voor de OZB te hanteren zodra de Tweede Kamer het voorstel heeft 
aangenomen”.  
 
Door een aangenomen amendement van Tweede Kamerlid Omtzigt op het 
Belastingplan 2019 hebben gemeenten de vrijheid gekregen om voor 
sportaccommodaties, dorpshuizen en andere instellingen van sociaal belang het 
woningtarief voor de OZB te rekenen in plaats van het vaak hogere tarief voor niet-
woningen. Voor de gemeentelijke uitvoeringspraktijk wordt de heffing van de OZB 
een stuk ingewikkelder. 
Het amendement roept veel vragen op zodat de VNG niet in staat is om de 
gemeenten te informeren en te adviseren over de reikwijdte van het amendement. 
Ook de indiener van het amendement Tweede Kamerlid Omtzigt heeft onlangs 

Kamervragen gesteld om duidelijkheid te krijgen over zijn eigen amendement.  
 
Minister Ollongren van BZK heeft de vragen die het Tweede Kamerlid Omtzigt heeft 
gesteld beantwoord (zie bijlage). Het ministerie van BZK gaat met de VNG op zoek 
naar oplossingen voor de knelpunten rond de invoering van een lager 
maatschappelijk OZB-tarief voor sportaccommodaties, dorpshuizen en andere 
instellingen van sociaal belang.  
De vele vragen en rechtsonzekerheid die deze wetswijziging oproept voor de 
gemeentelijke uitvoeringspraktijk zullen dus niet op korte termijn beantwoord 
worden. De mogelijkheid bestaat zelfs dat er een wetswijziging nodig is om een 
einde te maken aan de onduidelijkheid. In dat geval is er een wetswijzigingstraject 
van ongeveer twee jaar nodig. 
 
Het nu toepassen van tariefdifferentiatie brengt financiële risico’s met zich mee en  
kan leiden tot juridische procedures. Omdat de risico’s niet goed te overzien zijn, 
adviseert de VNG te wachten met het toepassen van tariefdifferentiatie tot de 



gewenste duidelijkheid er is. 
 
Gelet op het vorengaande zijn wij dan ook van mening om aan te sluiten bij het 
advies van de VNG en de uitvoering van de motie om voor sportaccommodaties, 
dorpshuizen en andere instellingen van sociaal belang het woningtarief voor de 
OZB te rekenen aan te houden tot de gewenste duidelijkheid hierover bestaat. 
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Vragen van de leden O m t z i g t en Van der M o l e n (beiden CDA) aan de 
Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties en van Financiën over 
betere richtli jnen voor een lager maatschappelijk OZB-tarief voor bi j voorbeeld 
sportverenigingen en buurthuizen (ingezonden 2 april 2019). 

Antwoord van Minister O l l ong ren (Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties) 
(ontvangen 29 april 2019). 

Vraag 1 
Kent u het bericht «VNG; betere richtlijnen voor maatschappelijk OZB-
tarief»? 1 

Antwoord 1 

Ja, het bericht is mij bekend. 

Vraag 2 
Is het Ministerie van Financiën of het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties ingegaan op het verzoek van de VNG tot overleg? Zo ja, 
kunt u aangeven wat de uitkomsten van dit overleg geweest zijn? 
Antwoord 2 
Met de VNG ben ik in overleg over deze bepaling waarmee een lager 
ozb-tarief ingesteld kan worden voor sportaccommodaties, dorpshuizen en 
andere instellingen met een maatschappelijk belang. De VNG zal allereerst de 
knelpunten die gemeenten ervaren inventariseren, aan de hand waarvan we 
nader in gesprek zullen gaan. 

Vraag 3 
Bent u bekend met de volgende passage uit het Regeerakkoord; «Samen met 
de sportsector en gemeenten wil len we de sport in Nederland financieel en 
organisatorisch versterken»? 

ht tps: / /www.binnenlandsbestuur .n l / f inanc ien/n ieuws/vng-betere-r icht l i jnen-voor-
rTiaatschappeli jk-ozb.9604485.lvnkx 
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Antwoord 3 
Ja, in de zomer van 2018 heeft mijn collega, de Minister voor Medische Zorg 
en Sport met de sector het Sportakkoord, afgesloten. In dit akkoord zijn alle 
uitdagingen van de sportsector voor de komende jaren geformuleerd. Mijn 
collega is met NOC*NSF en de VSG aan het kijken waar inzet nodig is op het 
financieel en organisatorisch versterken van de sportsector. 

Vraag 4 
Kunt u bevestigen dat het amendement-Omtzigt c.s. (Kamerstuk 35 026, 
nr. 52) gemeenten in staat stelt om hetzelfde te doen, namelijk sport, maar 
ook andere maatschappelijke organisaties financieel te versterken? 

Antwoord 4 
Gemeenten hebben meerdere mogelijkheden om sportverenigingen en 
andere maatschappelijke organisaties te ondersteunen. De toepassing van het 
lagere ozb-tarief is één van deze mogelijkheden. In het artikel geeft de VNG 
aan te twijfelen of de toepassing van het lagere ozb-tarief wel het juiste 
middel is ter ondersteuning, gelet op de uitvoerbaarheid en mogelijke 
rechtsongelijkheid die door de maatregel ontstaat. Te meer er ook andere 
mogelijkheden beschikbaar zijn zoals het verstrekken van een subsidie. 

Vraag 5 
Deelt u de mening dat sportverenigingen, dorpshuizen en andere maatschap
pelijke organisaties (SBBI's) en goede doelen (ANBI's) geen bedrijven zijn en 
dat het rechtvaardig is als gemeenten de vrijheid hebben om deze organisa
ties anders te belasten dan commerciële bedrijven? 

Antwoord 5 
In de onroerendezaakbelasting wordt onderscheid gemaakt tussen de 
categorieën woningen en niet-woningen. Belastingheffing vindt derhalve 
plaats naar gelang het object en niet het subject. De invoering van het lagere 
ozb-tarief voor sportverenigingen e.a. sluit niet aan bij het objectieve karakter 
van deze heffing. Zoals aangegeven bij het antwoord op vraag 2 brengt de 
VNG de hierdoor ontstane knelpunten in kaart. 

Vraag 6 
Bent u bereid om met de VNG mee te denken om de mogelijkheden voor een 
lager OZB-tarief voor maatschappelijke organisaties te verwerken in de 
modelverordening, zodat gemeenten geholpen zijn bij de afweging en de 
juridische gevolgen van een lager OZB-tarief voor sportverenigingen, 
dorpshuizen, SBBI's en ANBI's? 

Antwoord 6 
Tijdens de gesprekken met de VNG zal worden bezien waar de knelpunten 
zich bevinden en welke oplossingen daarvoor mogelijk en wenselijk zijn. 

Vraag 7 
Kunt u deze vragen een voor een beantwoorden? 

Antwoord 7 
Ja. 
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